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Under henvisning til Folketingets Socialudvalgsbrev af5. december 

2013følger hermed social-, børne- ogintegrationsministerens endeli-

gesvar på spørgsmål nr.68(SOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget 

(MFU)Martin Henriksen (DF)

Spørgsmål nr. 68:

”Kan ministeren forklare, hvorfor der er så mange, der tilsyneladende har 

brugfor julehjælp, taget i betragtning at de socialistiske partier før folketings-

valget i2011 argumenterede for, at VOK-flertallet (og de såkaldte fattig-

domsydelser)var forklaringen på det stigende behov? Og kan ministeren 

redegøre for, hvorforregeringen ikke har formået at vende udviklingen?”

Svar:

Der har ikke tidligere været en definition af fattigdom i Danmark, hvilket har 

gjort det vanskeligt at måle udviklingen i fattigdom. Det er derfor heller ikke 

muligt at vurdere sammenhængen til uddelingen af julehjælp.

Regeringen anerkender, at der findes familier i Danmark, som er økonomisk 

trængte, og bekæmpelse af fattigdom har høj prioritet for regeringen.

Derfor har regeringen valgt at anvende den fattigdomsgrænse, som blev 

anbefalet af Ekspertudvalget – og samtidig er det besluttet, at der skal udar-

bejdes en årlig fattigdomsredegørelse. Fattigdomsgrænsen og fattigdomsre-

degørelsen vil gøre det muligt fremadrettet at følge udviklingen i fattigdom i 

Danmark. 
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